

**MOVES#76 Jürgen Dehm »Mike Steiner –
Immaterial Tape Times«**
11 November 2014, 8:30pm
Screening, Lecture

does look wrong?
[...view in browser](#)



MOVES#76 Jürgen Dehm »Mike Steiner: Immaterial Tape Times«
Screening, Introductory Lecture
11 November 2014, 8:30pm

Image Movement is delighted to present an evening with Jürgen Dehm about the video artist Mike Steiner.

The German artist **Mike Steiner** (1941-2012) is considered to be one of the pioneers of video art.

Since the 1970's he had dedicated himself to the new medium by showing international video artists like Gary Hill, Ulrike Rosenbach, or Dorothy Iannone in his *Studiogalerie* in Berlin, and by recording performances with Valie Export and Marina Abramovic. His TV show *Die Videogalerie* focused on video art and was first shown on Berlin's own cable TV channel in 1985.

In his personal work **Steiner** attempted to reflect on traditional concepts of art through the aesthetic and technical potential of the medium of video.

For the opening of the show »**Mike Steiner: Immaterial Tape Times**« curator Jürgen Dehm will present a selection of films from **Mike Steiner's** oeuvre.

With an introductory lecture by Jürgen Dehm (in German).

Admission is free.

MOVES#76 Jürgen Dehm »Mike Steiner: Immaterial Tape Times«
Screening, Vortrag
11 November 2014, 8:30pm

Image Movement freut sich, Jürgen Dehm mit einem Programm zu dem Videokünstler Mike Steiner begrüßen zu dürfen.

Der deutsche Künstler **Mike Steiner** (1941-2012) zählt zu den Pionieren der Videokunst.

Als Galerist und Sammler widmete er sich ab den 1970er Jahren dem neuen Medium, zeigte in seiner Berliner *Studiogalerie* früh Videos von Gary Hill, Ulrike Rosenbach und Dorothy Iannone oder zeichnete dort Performances von Valie Export und Marina Abramović auf. Seine auf Videokunst spezialisierte Sendung *Die Videogalerie* wurde 1985 erstmals im Berliner Kabelfernsehen ausgestrahlt.

In seinen eigenen Produktionen setzte **Mike Steiner** bei einem traditionellen Kunstbegriff an, um diesen schließlich durch das ästhetische und technische Potential des Mediums Video aufbrechen.

Die Auftaktveranstaltung der bei Image Movement bis 29. 11. 2014 gezeigten Ausstellung »**Mike Steiner: Immaterial Tape Times**« präsentiert eine Auswahl eigener Videos **Steiners**.

Mit einer Einführung von Jürgen Dehm (in deutscher Sprache).

Der Eintritt ist frei.

(Video still: Mike Steiner, *Penumbra 3*, courtesy the *Estate of Mike Steiner*)

Image Movement | Artist Films, Films on Art, Artists Records
Oranienburger Strasse 18 | D-10178 Berlin | Mo–Sa, 11am–7pm
Tel +49-30 - 308 819 780 Fax +49-30 - 288 840 352
info@imagemovement.de | www.imagemovement.de